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ק  ו   דברי חיז
  

 

 קץ שנתים ימים ופרעה חולם  ויהי מ
הקב"ה שם קץ לחושך, ברגע    קץ שם לחושךכתוב  

שמגיע זמן של הישועה, הקב"ה מסובב מכל מיני  
שמגיע הקץ פרעה חולם, כ  .סיבות שהישועה תגיע

היה הכל בגלל    ,כל מה שחלם עכשיו אחרי שנתים
  שהגיע הזמן של הגאולה של יוסף. 

לא   הסיבות,  מסובב  שהקב"ה  לדעת  צריך  ככה 
הסיבה גרמה למה שקרה, אלא בגלל שהשם החליט  

  . שכך יהיה לכן נהיה המסובב

הוסיפו לו  כי אם זכרתני כתוב שאמר   ,יוסף הצדיק
שנים   השתי  למעשה  שהרי  שמעתי  שנים,  שתי 
האלו שהוסיפו לו, הביאו לו שנהיה בסוף מלך, וזכה  
להציל את כולם, ואת ההורים שלו, אמנם היה עליו  

אך למעשה הכל זה    כי אם זכרתניטענה שאמר  
  .השם

אמר   ,כי אם זכרתנימסביר מה הפשט  הבריסקרוב  
אל תשאל איך יתכן כזה דבר    ,תדע לך  -  לו יוסף

  , שר שחוטא בכזה דבר ומשליכים אותו לכלא  ,פלאי
ומיד אח"כ משחררים אותו? הרי אם זה חטא גדול  

תדע   , למה ישחררו אותו כ"כ מהר? אומר לו יוסף
לכם  ,לך שקורה  מה  לכל  באמת  סיבה  פה   ,אין 

לכלא,   משליכים  ולכן  בכוס  זבוב  שנמצא  שחטאו 
יוסף ידע את האמת    ',כי אם זכרתני'אלא הכל זה  

שהכל זה כי אם זכרתני, ולכן גם אמר לו תדע לך  
שהכל זה כי אם זכרתני כל מה שקרה זה בשביל  
טענה  עליו  היה  אעפ"כ  מהבור,  אותי  שתוציא 
  שיוסף בדרגתו לא היה צריך אפי' להגיד לו את זה.

דברים לאנשים  קורים  פעמים  ומרגישים   ,הרבה 
הייתי צריך לעשות   ?למה עשיתי כך  ,נקיפת מצפון

צריך לדעת שגם זה משמים,    .אחרת ואז היה אחרת
שיקרה   בשביל  כך  לעשות  לאדם  מכניס  שהשם 
על   מוטל  שכן  מה  שיהיה,  רוצה  שהשם  הישועה 

זה להתחזק בתורה ומצוות,    ,האדם בעיקר לעשות
  .אך הישועות זה מהשם ולא תלוי מה שאדם יעשה

היה   שידוע  הכמו  הסנדלר  יעקב    צדיקאת  שר' 
ממנו  ברכות  לקבל  אליו  שולח  היה   , אדלשטיין 

סיפור   עליו[שמעתי  שזה  ר'  ]כמדומה  מהגאון   ,
ראובן קרלנשטיין זצ"ל שפעם היה תאונת דרכים  
והוא נפצע וקראו לו למשפט, ושאלו אותו מי עשה 

את התאונה עשה לי  לך את התאונה? אמר להם  
רגע את הבן אדם הזה אתה    -  אמרו לו  .הקב"ה

לא הוא עשה לך  וכי  מכיר? אמר להם כן, אמרו לו  
מה אתם רוצים ממנו   -אמר להם    ?את התאונה

ככה החדיר לעצמו   ,את התאונה עשה לי הקב"ה
  .וזה יוסף הצדיק .וכך היה חי

ומי שיש לו בטחון יודע שבכל מצב השם יכול לעזור 
 ? היד השם תקצרלו כמו שהיה אומר סבא זצוק"ל  

בכל מצב שנמצא   ,ולכן מי שיש לו בטחון בהשם
להנצל, אפשרות  הטבע  בדרך  כשאין  בעל    גם 

הבטחון לא רואה את המקרה אבוד, כי יודע שהכל 
זה השם, ולהשם אין הבדל ובכל מצב יכול להושיע  

  .אותו

השגחה סיפורי  הרבה  שראו    ,ויש  שסיפרו  אנשים 
וכמו שהיה אומר הסבא    .בחוש את ישועות השם

ישעיה   מר'  ברכה  לקבל  שזכה  זצ"ל  ראם  מבני 
ידע  מצבים שלא  היה  זצוק"ל שבשואה  מקרסטיר 
נהיה   פתאום  האחרון  וברגע  מזה?  יצא  איך  כבר 
מקרסטיר   מהצדיק  ברכה  לו  שהיה  ואמר  ישועה, 

  .זצ"ל

לדעת למעשה שצריך להתחזק בעיקר   ולכן צריך 
ובחסד איזה    .בתורה  צריך  היה  שאחד  שמעתי 

אדלשטין   הגר"י  מרן  לו  אמר  ענין  באיזה  ישועה 
יש הנהגה  והיינו ש  .זצוק"ל שיקבל ע"ע לעשות חסד

  .בשמים שמי שעושה חסד עושים איתו חסד

חיזוק הצריכים  בדברים  שנתחזק  יעזור    , השם 
זה השם זה שהכל  ולחיות עם  עוד   ,ולהאמין  ואין 

  . מלבדו ונזכה לראות ישועות ונחמות


